
 اواخر  س��ال گذش��ته بود ک��ه علی مطه��ری برای 
سخنرانی به دانشگاه ش��یراز دعوت شد. سخنرانی که 
به همت برخی نیروهای خودسر هرگز برگزار نشد. این 
حادثه اگرچه  سال گذشته رخ داد اما پرونده رسیدگی 
به آن بسته نشد و  س��ال جاری هم همچنان مسئولان 
در دولت پی گیر آن هستند. تا آن جا که این گزارش به 
دست حسن روحانی، رئیس جمهوری کشورمان رسید 
و اکنون هم محمدباقر نوبخت، سخنگوی دولت از آشکار 
شدن هویت قانون ش��کنان آن حادثه خبر می دهد. به 
گزارش خبرنگار شهروند، روز گذشته محمدباقر نوبخت، 
سخنگوی دولت در اولین نشست خبری خود در سال 
جاری درباره حادثه ش��یراز اظهار کرد:  »دولت از ابتدا 
نسبت به این اتفاق حساس بود برای همین تیمی را برای 
بررسی مسأله فرستاد،البته قوه قضائیه نیز بسیار مجدانه 
وارد عمل شد و تعدادی از متخلفان شناسایی شده اند. « 
او افزود: »در آینده قطعا شما با هویت افراد قانون شکن 
در مورد حادثه شیراز آشنا می شوید و برای این که کشور 
در چارچوب قانون اداره ش��ود این اف��راد به نحوی که 

مناسب باشد، مجازات خواهند شد. «
فکت شیت همان مواضع مسئولان دیپلماسی است

محمد باقر نوبخت، روز گذش��ته در ادامه نشس��ت 
خبری اش با اصحاب رسانه، در پاسخ به سوال خبرنگار 
»شهروند« مبنی بر این که آیا فکت شیت ایران که گفته 
می شود در اختیار ظریف است قابل انتشار خواهد بود 
و چه زمانی صادر خواهد ش��د؟ گف��ت: »مصاحبه ها، 
مذاکره ها و مواضعی که مس��ئولان وزارت امورخارجه 
دارند در جهت تبیین همین فکت شیت است و اگر لازم 
باشد به صورت مکتوب ارایه خواهد ش��د. « او در ادامه 
در پاس��خ به همین س��وال افزود: » مواضع دیپلماسی 
بسیار روشن است و هر مقدار که نیاز باشد برای تبیین 
آن اقدام خواهد ش��د. « نوبخت درحالی گفت که فکت 
ش��یت همان مواضع مسئولان دیپلماس��ی است که 
213 نماینده مجلس روز گذش��ته خواهان انتشار این 
فکت شیت ش��دند.  نوبخت در مورد جلس��ه ای که با 
عنوان بررس��ی ابعاد حقوقی بیانیه لوزان برگزار ش��د، 
گفت: »این جلسه در معاونت حقوقی تشکیل می شود 
و نس��بت به مواردی از ابعاد حقوق��ی تحریم ها و نحوه 
رفع آنه��ا با حضور مس��ئولانی از تیم ارش��د مذاکرات 
بحث و بررس��ی های لازم ص��ورت می گی��رد این کار 
در راستای تبیین بیش��تر بیانیه لوزان است.« نوبخت 
همچنین در مورد توصیه های رهبری پیرامون تبیین 
بیانیه اخیر هس��ته ای گفت:  »ما طی جلسات مختلف 
نسبت به تبیین مواضع مذاکره کنندگان کشورمان اقدام 
می کنیم، همان گونه که از س��وی وزارت امور خارجه و 
معاونت حقوقی این کار صورت می گیرد. تلاش می کنیم 
آنچه مواضع رس��می جمهوری اس��لامی ایران است 
را تبیین کنیم تا ابهاماتی که ممکن اس��ت برای برخی 
مطرح ش��ود، برطرف گردد. قطعا ما پاس��خ های لازم 
را داریم و در تفس��یر قرار داد مکتوب این موضوعات را 

رعایت می کنیم. «
تاکنون در مورد حادثه فرودگاه جده پاسخ 
رسمی از طرف عربستان دریافت نشده است

 سخنگوی دولت با اشاره به حادثه فرودگاه جده یادآور 
شد: »این مس��أله یک رخداد بسیار غیراخلاقی و غیره 
منتظره بود که در یک کشور اسلامی نسبت به دو زائر 

ایرانی پیش آمد دولت نمی تواند نس��بت به این مسأله 
بی توجه باش��د. « او افزود: »همانطور که در بخش های 
مختلف خبری این مسأله رسانه ای شد، دولت اقدامات 
لازم را انجام داد، اما تا اکنون پاس��خ رسمی و صحیحی 
از طرف دولت عربستان دریافت نش��ده، بنابراین لازم 
بود اقدامات الزام آور تری انجام ش��ود. با توجه به تأکید 
رئیس جمهوری برای این مسأله وزیر ارشاد روز گذشته 
جهت نشان دادن میزان حساسیت و تاسف جمهوری 
اسلامی ایران از این مسأله فعلا س��فر حج عمره را لغو 
کرد. « نوبخت ادامه داد:  »با توجه به دریافت نظر مراجع 
نسبت به این مسأله امیدواریم دولت عربستان نیز نسبت 
به حادثه ای که اسلامی بودن برخی رفتار ها را مخدوش 
می کند هرچه زود تر اقدام و مجازات لازم برای متخلفان 
را اعمال ک��رده و آن را به جمهوری اس��لامی ایران نیز 
منعکس کند تا آن زمان سفر حج عمره تعلیق می شود 

وپس از آن متناسب با واقعیت ها اقدام خواهیم کرد. « 
چگونگی حذف یارانه افراد پر درآمد

 س��خنگوی دولت در پاسخ به این س��وال که اقشار 
پردرآمد چ��ه زمانی از دریافت یارانه حذف می ش��وند، 
گفت:  »قان��ون بودجه در تبص��ره 2۰ چگونگی منابع 
و مص��ارف را تعیین کرده و ما درح��ال تهیه آیین نامه 
اجرایی این تبصره هس��تیم.  در س��ال قبل مجلس به 
وقت بودجه را تصویب کرد و ما فرصت کردیم که قبل 

از آغاز س��ال ۹3 آیین نامه اجرایی را بنویس��یم. امسال 
نیز انتظار داش��تیم که مجلس لایحه بودجه را هر چه 
زود تر تصویب کند اما این لایحه زمانی تصویب شد که 
ما فرصتی نداشتیم آیین نامه اجرایی همه تبصره ها را 
بنویسیم. « او ادامه داد:  »البته ضوابط اجرایی تصویب 
شده است اما آیین نامه های اجرایی همچنین در دست 
تهیه است در این آیین نامه چگونگی حذف یارانه افراد پر 
درآمد پیش بینی شده و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
که مسئول این بخش اس��ت پس از تصویب آیین نامه 
توضیحات لازم را در این خصوص اعلام خواهد کرد. « 
وی در مورد افزایش یا کاهش نرخ سودهای بانکی گفت:  
یکی از مسئولیت های شورای پول و اعتبار تعیین نرخ 
سود بانکی اس��ت که این نرخ هم بستگی معنا داری با 
نرخ تورم دارد. در سال های گذشته افزایش سود بانکی 
با توجه به افزایش تورم توجیه منطقی داش��ت اما حالا 
که نرخ تورم با سیاست های دولت روند کاهشی دارد باید 

نرخ سود بانکی هم متناسب با آن تنظیم شود. 
توضیحات ممنوع التصویری و ممنوع البیانی 

رئیس دولت اصلاحات
نوبخت درخصوص ممنوع التصویری و ممنوع البیانی 
رئیس دولت اصلاحات نیز اظهار کرد: »در جلسات قبل 
نیز در این خصوص از من سوال شد که آیا این مسأله از 
مصوبات شورایعالی امنیت ملی است که من پاسخ دادم 

این موضوع از مصوبات ش��ورایعالی امنیت ملی نبوده، 
اما این را هم گفتم که حتما س��خنگوی قوه قضائیه هر 

مطلبی را که می گوید مستندات قانونی آن را نیز دارد.«
توضیحات منابع بودجه  سال جاری

سخنگوی دولت همچنین درباره بودجه سال جاری 
هم توضیحاتی به خبرنگاران ارایه و تأکید کرد:  »پیش 
بینی ما برای منابع بودجه ۹3، 211 هزار میلیارد تومان 
بود که تقریبا 1۸۰ هزار میلیارد توم��ان آن را تحصیل 
کردیم، همچنین میزان دارایی سرمایه ای عملا ۶3 هزار 
و 1۰۰ میلیارد تومان تحقق یافت و واگذاری دارایی های 
مالی بالغ بر 2۰ هزار میلیارد تومان پیش بینی شده بود 
که 1۸ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان آن تحقق پیدا کرد.« 
نوبخت با بی��ان این که علت توجه دول��ت به طرح های 
عمرانی برای حرکت در راستای سیاست خروج از رکود و 
کاهش نرخ تورم بوده، تصریح کرد:  »با این اقدامات تورم 
12 ماهه سال ۹3، ۸/1۴ درصد بوده که تقریبا 1۰درصد 
از میزان پیش بینی ما یعنی 2۵ درصد برای س��ال ۹3 

کمتر بوده این میزان عدد رضایت بخشی بوده است.«
وی افزود:  »رش��د اقتصادی نیز برای ۹ ماهه  س��ال 
۹3، ۸/3 درصد بوده آنچه ما برای سال ۹۴ در نظر داریم 
افزایش رشد اقتصادی بیش از سال ۹3 است قطعا رشد 
اقتصادی در سال ۹۴ بیش از این خواهد بود ما به دنبال 
رش��د بین ۴ تا ۵ درصد در سال ۹۴ هستیم و امیدواریم 
که بتوانیم با برنامه ریزی های انجام ش��ده نرخ تورم نیز 
از س��طح 1۴ درصد افزایش پیدا نکند، ب��رای این کار 
توجه به طرح های عمرانی و سرمایه گذاری بخش های 
غیردولتی دنب��ال می ش��ود. « او در مورد بخش��نامه 
عدم افزایش قیمت ها که چندی پیش توس��ط معاون 
اول رئیس جمهوری ابلاغ ش��د گفت: »این بخشنامه 
در راس��تای انضباط بخشی به دس��تگاه های دولتی و 
واحدهایی اس��ت که به نوعی با قیمت گ��ذاری مواجه 
هستند. این بخشنامه اجازه نمی دهد که برخی واحد ها 
نسبت به افزایش بی رویه قیمت کالا ها و خدمات اقدام 
کنند ضمن این که سیاست مهار تورم نیز همچنان در 

دستور کار دولت است.«
تلاش برای گشایش بیشتر در سیاست داخلی

نوبخت درپاس��خ به این س��وال که به نظر می رسد 
علیرغم سیاس��ت خارجی در عرصه سیاس��ت داخلی 
گش��ایش های جدی انجام نش��ده، گف��ت: »درعرصه 
اقتص��ادی ما پیش��رفت های خوب��ی داش��تیم، اما در 
مباحث اجتماعی با موانعی روب��ه رو بوده ایم. با توجه به 
این که برخی از تشکیلات رسمی در دست دولت است 
و برخی دیگر نیز توسط س��ازمان های غیررسمی اداره 
می ش��ود، تفاوت رویکردی وجود دارد. قطعا دولت در 
فرآیند معقولی نسبت به قانونمند کردن همه رفتار ها 
در جامعه تلاش می کند و به مرور زمان نس��بت به این 
وضع نتایج مشهودی را در افکارعمومی خواهیم دید.« 
او همچنین در بخش دیگری از این نشس��ت در مورد 
فراهم کردن زمینه های دسترسی آزاد به اطلاعات گفت: 
»با س��امانه هایی که در دس��تگاه های اجرایی مختلف 
پیش بینی  شده بخشی از این پروسه درحال انجام است 
و ما آن را مرتب به روز رسانی می کنیم. هر نقصی که در 
فرآیند دسترسی آزاد به اطلاعات باشد برطرف خواهیم 
کرد. این مسأله یک سیاست مستمر و درحال تکاملی 

است که ما آن را دنبال می کنیم.«

گپروی خط خبر سخنگوی دولت در نشست خبری با اهالی رسانه: 

بهزودیمردمباهویتقانونشکنانحادثهشیرازآشنامیشوند
 فکت شیت همان مواضع مسئولان دیپلماسی است

س��تاد حقوق بش��ر قوه قضائیه اق��دام کریه تعرض 
ماموران امنیتی عربستان به دو نوجوان ایرانی را بسیار 
تاس��ف بار، خطرناک و نگران کننده دانست و خواستار 
پیگیری این موضوع در شورای حقوق بشر سازمان ملل 

شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ستاد حقوق بشر در این 
بیانیه آمده اس��ت: ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی 
ایران، اخبار تعرض ماموران امنیتی عربستان سعودی 
به دو نوجوان ایرانی در فرودگاه جده را بسیار تاسف بار، 
خطرناک و نگران کنن��ده می داند؛ به وی��ژه آن که این 
اقدام براساس عقاید اعلام ش��ده از سوی یکی از شیوخ 
و امامان جماعت جده که باعنوان فتوا بیان شده، صورت 
گرفته و نشان می دهد که وی اینگونه اقدامات را نه تنها 
غیراسلامی و غیرقانونی نمی داند، بلکه آن را مجاز و قابل 

قبول اعلام کرده است.

در ادامه این بیانیه تصریح ش��ده اس��ت: این موضوع 
نشان می دهد که ما نمی توانیم حادثه تاسف بار فرودگاه 
ج��ده را صرفا یک اتف��اق تخلف آمیز یک ی��ا دو مامور 
امنیتی تلقی کنیم، چرا که از قرائن برمی آید که با یک 
 روند سیستماتیک و بس��یار خطرناک مواجه هستیم.

س��تاد حقوق بش��ر قوه قضائیه تأکید ک��رد: از این رو، 
س��تاد حقوق بش��ر جمهوری اس��لامی ایران از دولت 
عربستان س��عودی می خواهد که علاوه بر پایبندی به 
تعهدات اسلامی خود نس��بت به زائران بیت الله الحرام، 
با توجه ب��ه کنوانس��یون بین المللی حق��وق کودک، 
تعهدات بین المللی خود را نیز محترم شمارد و فراتر از 
دو مامور خاطی، با همه کسانی که انجام این گونه افعال 
را در جامعه عربستان تبلیغ، ترویج و حمایت می کنند 

برخورد قاطع و پیشگیرانه داشته باشد.
ستاد حقوق بش��ر قوه قضائیه اضافه کرد: همچنین 

طبیعی است که جمهوری اسلامی ایران براساس مواد 
۴۴ و ۴۵ کنوانسیون بین المللی حقوق کودک این حق 
را برای خود محفوظ می داند که این حادثه خطرناک و 
کریه را از طری��ق مکانیزم های بین المللی به طور قاطع 
پیگیری کند. در همین زمینه روزنام��ه الصباح چاپ 
کویت در مورد حادثه فرودگاه جده نوش��ته اس��ت: در 
اولین جلس��ه بازپرس��ی از یکی از دو پلیس متجاوز به 

نوجوانان ایرانی مسأله مهمی عنوان شد.
ای��ن پلی��س ج��وان س��عودی اظه��ار داش��ت: 
ای��ن عم��ل را ب��ه تش��ویق ش��یخ ابوم��رزوق ام��ام 
 جماعت مس��جد جام��ع ج��ده انج��ام داده اس��ت!
وی در مورد انگیزه مش��وق یا مش��وقین اذعان داشت: 
ش��یخ ابومرزوق شیعه را نجس و مش��رک می داند و با 
علم به اختلافات ش��دید دو حکومت ایران و عربستان، 
از ما خواس��ت تا با این عمل، خشم حکومت و شیعیان 

تندرو ایران را برانگیخته و شعله های قهر و تحریم سفر به 
عربستان بر افروخته تر شود!

وی افزود: ش��یخ ابوم��رزوق این عم��ل را خدمت به 
طه��ارت حرمین از مش��رکین و دارای ث��واب اخروی 

دانست.
روزنامه الصباح افزود: با توج��ه به جهت گیری های 
عمومی از س��وی مردم ایران در شبکه های اجتماعی، 
به نظر می رس��د همفکران ش��یخ ابومرزوق از سویی و 
»مخالفان اعمال مذهبی و حج« در ایران از سویی دیگر 

به اهداف خود نزدیک تر شده اند.
تعرض به دو نوج��وان زائر ایرانی در راه بازگش��ت از 
عربس��تان توس��ط دو مامور فرودگاه جده در روزهای 
اخیر اعتراضات بسیاری را در داخل کشور برانگیخت و 
درنهایت باعث تعلیق حج عمره با دستور وزارت ارشاد 

شد.

ستاد حقوق بشر قوه قضائیه اعلام کرد: 

تعرض به دو نوجوان ایرانی براساس فتوای یکی از امامان جمعه جده انجام شده
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علی خرم: 

نبایدواردبازیصدورفکتشیتشویم
فرشید غضنفرپور| 
 213 گذش��ته  روز 
نماینده مجلس از وزارت 
امور خارجه خواس��تند 
تا هرچه سریع تر فکت 
ش��یت )گ��زاره برگ( 
ایران��ی را در پاس��خ به 

فکت ش��یت یا برداش��ت مکتوب آمریکایی ها 
از مذاکرات در لوزان س��وییس منتش��ر کند. 
در ط��رف مقابل اما ب��ه نظر می رس��د وزارت 
امور خارج��ه تمایلی ب��ه انج��ام چنین کاری 
ندارد. علی اکبر صالحی رئیس س��ازمان انرژی 
اتمی اخیراً در اظهارنظری که به نظر می رس��د 
خطاب به منتقدان تفاهم هس��ته ای بیان شده 
باشد گفته اس��ت که اظهارات من، عراقچی و 
آق��ای ظریف فکت ش��یت ایرانی اس��ت. دکتر 
علی خرم، دیپلمات س��ابق دراین باره می گوید 
صدور فکت ش��یت از س��وی ایران افتادن در 
بازی باطلی اس��ت ک��ه نهایتاً نتیج��ه ای برای 

کشور ما به دنبال نخواهد داشت. 
با وج�ود آن که به نظ�ر می رس�ید وزارت 
ام�ور خارج�ه آمری�کا در رس�یدن ب�ه 
تفاه�م هس�ته ای موض�ع مثب�ت و ن�گاه 
عملگرایانه ای داشته اما صدور فکت شیت 
آمریکایی که در داخل ایران انتقاد زیادی 
را برانگیخت که سبب فشار به دولت برای 
اقدام متقابل شده است. فکر می کنید چرا 
طرف آمریکایی از اس�اس اق�دام به چنان 

کاری کرد؟
فکت ش��یتی که وزارت ام��ور خارجه آمریکا 
صادر کرده برداش��ت های خودش برای مصرف 
داخلی آمریکا بوده است که بیان شده و ما نباید 
آن را مبنای کار خود ق��رار بدهیم و فکر کنیم 
ملاک مذاکره این فکت شیت است. آن چیزی 
که باید مورد اس��تناد قرار بگیرد و باید برای آن 
تلاش کرد در میدان مذاکره بدس��ت می آید و 
طرف ایرانی هم نهایت ت��لاش خود را می کند 
تا موضوع��ات را پی��ش ببرد. ما اگ��ر بخواهیم 
در بازی باطل آمریکایی ه��ا بیفتیم و مثل آنها 
فکت ش��یت صادر کنیم جز این ک��ه اختلافات 
را بالا ببریم کار دیگری انج��ام نداده ایم. ضمن 
این که درنهای��ت موضوع مذاک��رات را به یک 
ناکامی برای دو طرف تبدیل کرده ایم که البته 
این کار از س��وی مخالفان مذاکرات بسیار هم 

مورد استقبال قرار می گیرد.
چ�را وزارت ام�ور خارج�ه ب�ه خواس�ت 
منتقدان تن نمی دهد و فکت شیت ایرانی 

را منتشر نمی کند؟
وظیف��ه ما این اس��ت ک��ه مذاک��رات را به 
موفقیت برس��انیم نه آن که آن را به شکس��ت 
بکش��انیم، بعضی ها فراموش کرده اند که کدام 
طرف میز نشس��ته اند. نمی دانند ک��ه باید به 
موفقی��ت کار کم��ک کنن��د نه این ک��ه برای 
ناکامی مذاک��رات مقدمه چینی کنند. توصیه 
من این اس��ت که ای��ن موضوع ص��دور فکت 
ش��یت از بیخ و بن اشتباه اس��ت و ما خصوصاً 

باید مراقب باشیم وارد این بازی نشویم.
منتقدان نگران هس�تند ک�ه در مذاکرات 
آتی آمریکایی هم از مواضعشان در همین 
فکت شیت دفاع کنند ش�ما فکر می کنید 
در مذاکرات ب�ر چه مبنایی عم�ل خواهد 

شد؟
 آنچه در بیانیه س��وییس آمده مبنای عمل 
مذاکره کنندگان خواهد بود. حالا این که مدام 
بخواهیم موضوع را عوض کنیم و تغییر بدهیم 
برای ما سودی نخواهد داش��ت. شکی نیست 
که تندروهای آمریکا می خواهند این مذاکرات 
به نتیجه نرس��د. اما ما چقدر باید ساده لوحانه 
رفتار کنیم که به آنها اجازه بدهیم برنامه های 
خود را به پیش ببرند! درحالی که وظیفه ما این 
اس��ت که محورهای مورد موافق��ت را محترم 

بشماریم تا این که به امضاء برسد. 
ارزش حقوقی فکت شیت آمریکایی ها در 

مذاکرات چقدر است؟
صدور این فکت شیت به این معنا نیست که 
در مذاکرات ه��م بخواهند بر روی همان نکات 
تأکید کنند. قبلًا هم گفت��ه ام که آمریکایی ها 
آن فک��ت ش��یت را ب��رای مص��رف داخلی و 
راض��ی ک��ردن منتقدانش��ان ص��ادر کردند. 
ملاک حقوقی بیانیه مطبوعاتی لوزان اس��ت 
و هر ش��یتی را هم که آنها ص��ادر کنند ملاک 

مذاکرات آمریکایی ها نخواهد بود.
ام�ا همین چن�د روز پیش آقای قش�قاوی 
معاون پارلمان�ی وزارت امور خارجه هم به 
خبرنگاران وعده داده بود که فکت ش�یت 
ایرانی به زودی منتش�ر می ش�ود، اما بعداً 
گویا وزارت امور خارجه از این کار پشیمان 

شد دلیل این تغییر تصمیم چه بود؟
احتم��الاً آنها هم به همین نکته رس��یده اند 
که دام��ن زدن این دعوا جز ض��رر هیچ نتیجه 
دیگری ب��رای ایران به دنبال نخواهد داش��ت. 
محل اس��تناد در مذاک��رات از نظ��ر حقوقی 
بیانیه ای است که در لوزان آقای ظریف و خانم 
موگرینی به دو زبان فارسی و انگلیسی قرائت 
کردند منتها به شرطی که خودمان به سادگی 
بیانی��ه ل��وزان را از محل اعتب��ار حقوقی اش 
س��اقط کنیم. یعنی اگر مدام بگویی��م بیانیه 
لوزان الزام آور نیس��ت یعنی م��ا خودمان این 
بیانی��ه را دفن کرده ایم. نباید به این س��ادگی 
نتیجه چندین ماه تلاش خودمان را از دس��ت 

بدهیم و بفروشیم. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

برخیجریانهاازهمانابتدادولت
روحانیراازخودنمیدانستند

علی جنتی در دیدار با هیأت رئیسه و مسئولان 
کمیته های اجرایی کانون جوانان حزب اعتدال و 
توسعه، اظهار کرد: از   همان ابتدا که به وزارت ارشاد 
آمدم احساس کردم برخی از جریان هایی که دولت 
آقای روحان��ی را از خود نمی دانند، همه توان خود 
را صرف بهانه گی��ری و عیب جویی از فعالیت های 
این دولت نموده اند که متاس��فانه عرصه فرهنگ 
نیز از ای��ن بهانه گیری ها بی نصیب نبوده اس��ت. 
به گزارش ایلنا، جنتی با اش��اره به دس��تاوردهای 
دولت در حوزه های اقتصادی و سیاست خارجی، 
که منجر به تقویت امید در فضای عمومی جامعه 
شده، ابراز امیدواری کرد در عمل به رهنمودهای 
مقام معظم رهبری در آغاز  سال همدلی و همزبانی 
دولت و ملت، همه دلسوزان نظام ازجمله گروه ها و 
جریان های سیاسی، به گونه ای عمل کنند که به 
حفظ و ارتقای س��طح امید در جامعه کمک شود. 
وزیر ارش��اد به اتفاقات ناگواری که در مورد اجرای 
برخی کنسرت های قانونی طی سال گذشته روی 
داد، اشاره کرد و گفت: پارسال به دروغ شایع کردند 
که وزارت ارش��اد مجوز تک خوانی به بانوان داده و 
با پخش وسیع این ش��ایعه در سطح کشور تلاش 
داش��تند دیدگاه علما و متدین��ان را علیه دولت و 
وزارت ارشاد منفی کنند. او تصریح کرد: قطعا باید 
در دلسوزی این شایعه پراکنان برای نظام و فرهنگ 
کشور تردید کرد، چراکه اگر اینان دغدغه اسلام و 
فرهنگ اسلامی را داش��تند، اولا به دروغ متوسل 
نمی شدند و در ثانی   همان سال های قبل از استقرار 
دولت آقای روحانی که برخی کتاب های سراس��ر 
مش��کل دار مجوز چ��اپ گرفتند واکنش نش��ان 

می دادند.

وزیر دادگستری: 

سیاستگذاریرسیدگیبهپولهای
کثیفدرمجمعتشخیصبررسیمیشود

مصطفی پورمحمدی در حاشیه مراسم ختم 
مادر حجت الاس��لام ابوترابی فرد، درمورد مبارزه 
با پولش��ویی گفت: مبارزه با پولشویی همچنان 
درح��ال اجراس��ت و از نظر ما ای��ن قانون خوبی 
اس��ت. به گزارش ایلنا، وی اف��زود: وزارت اقتصاد 
و دارایی به طور جدی جلس��اتی را در این راس��تا 
برگزار می کند و بنده که عضو نیستم هم در این 
جلسات شرکت می کنم. وزیر دادگستری در مورد 
موضوع پول های کثیف گفت: این مس��أله قانون 
می خواهد. ما در قانون انتخابات درحال رسیدگی 
به این مسأله هستیم که البته سیاست گذاری این 
موضوع در مجمع تشخیص رسیدگی می شود و از 

آن جا ارسال می گردد.

معاون سیاسی وزیر کشور مطرح کرد: 

پرهیزوجلوگیریازرفتارجانبدارانه
مجریانانتخابات

محمدحس��ین مقیمی در نشست تخصصی 
معاونان سیاسی امنیتی و اجتماعی، مدیران کل 
دفا تر امور اجتماعی و فرهنگی اس��تانداری های 
کش��ور، شفاف س��ازی در رویه ها و برنامه ها، ارج 
نهادن به نقدپذیری و خدمت بی منت به مردم را 
از تکالیف مهم و اساسی در جهت ایجاد زمینه های 
همدلی و همزبانی بین دولت و ملت برش��مرد. به 
گزارش ایلنا، معاون سیاسی وزیر کشور با تأکید بر 
فراهم کردن زمینه و بستر لازم برای قانون گرایی 
و ایجاد فضای همدل��ی و هم زبانی بی��ن احزاب 
و جریان های سیاس��ی گفت: برای تحقق ش��عار 
همدلی و هم زبانی باید بپذیری��م که هرگز نباید 
خلاف قانون عمل کنی��م و در برابر قانون گریزی 
باید ایستاد. مقیمی ادامه داد: پرهیز و جلوگیری از 
هرگونه رفتار جانبدارانه مجریان انتخابات به عنوان 
اثرگذار ترین اقدام مدنظر است.  وی تصریح کرد: 
باید در موضوع انتخابات به گونه ای رفتار شود که 
مردم احساس کنند که ما جانبداری از هیچ شخص 
و یا گروهی را نمی کنیم و اگر این رفتار اجرایی شود 
حتما همدلی و همزبانی جای خود را در جامعه باز 
خواهد کرد. مقیمی گفت: نبایستی اجازه داد که از 
هیچ نوع امکانی که مربوط به نهادهای دولتی و یا 
فضاهایی که از پول و بودجه عمومی ساخته شده، 

له یا علیه کسی استفاده شود. 

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری خبر داد:

تعیینکمیتهانتخاباتیاصولگرایان
کمال سجادی گفت: در جبهه پیروان کمیته ای 
داری��م ک��ه وظیف��ه آن جم��ع آوری اطلاع��ات 
کاندیداهای بالقوه انتخابات آینده است. سجادی در 
گفت و گو با ایلنا، درباره استراتژی اصولگرایان برای 
انتخابات آتی مجلس گفت: خوشبختانه با جلساتی 
که بین آیت الله ی��زدی، آی��ت الله موحدی کرمانی 
و آیت الله مصباح یزدی برگزار ش��ده، انسجام میان 
اصولگرایان وضع بس��یار مطلوبی پیدا کرده است. 
سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری ورود به 
فاز تبلیغات برای انتخابات مجلس آینده را زودهنگام 
خواند و اف��زود: فعلا به دنبال انس��جام و همگرایی 
هستیم، هرچند در جبهه پیروان کمیته ای داریم که 
وظیفه آن جم��ع آوری اطلاعات کاندیداهای بالقوه 
انتخابات است. سجادی اظهار کرد: آقایان محسن 
کوهکن، دبیرکل جامعه اس��لامی نمایندگان ادوار 
مجلس، اسدالله بادامچیان، قائم مقام حزب موتلفه 
اسلامی و کریمی اصفهانی، دبیرکل جامعه اسلامی 
اصناف و بازار در این کمیته عضویت دارند و جلسات 
منظمی را برای ورود به انتخابات دارند، اما هنوز وارد 

مصداق های انتخابات نشده اند.

دولت

اولین جلس��ه س��تاد هماهنگی مبارزه با مفاس��د 
اقتصادی در س��ال ۹۴، روز گذش��ته برگزار ش��د. در 
این نشس��ت که محور اصلی بحث آن مبارزه با فساد 
اقتص��ادی و آثار و تبع��ات این اتف��اق در اجتماع بود، 
معاون اول رئیس جمهوري گفت: »مفاس��د اقتصادی 
مانعی جدی پیش روی توسعه کش��ور است و مبارزه 
با آن از مطالب��ات جدی مقام معظ��م رهبری و همه 
مردم اس��ت.« به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست 
جمهوری، اس��حاق جهانگیری، هماهنگی و همدلی 
میان قوای سه گانه در امر مبارزه با مفاسد اقتصادی را 
ظرفیتی بزرگ برای مقابله با متخلفان و سوءاستفاده 
گران دانس��ت و اظهار امی��دواری کرد ک��ه با تکیه بر 
این ظرفیت و با اس��تفاده از روش های دقیق و علمی، 
میزان وقوع تخلفات اقتصادی به حداقل ممکن برسد. 
معاون اول رئیس جمهوری تصری��ح کرد:  »نگاهی به 
گذشته و سوابق عملکرد دولت ها و حکومت ها نشان 
می دهد که تاکنون در هیچ کش��وری میزان تخلف و 
مفاسد اقتصادی به صفر نرس��یده اما امیدوارم در سال 
۹۴ بتوانیم با افزایش شفافیت و اجرای دقیق قوانین، 

تخلف��ات را به میزانی کاهش دهیم که دیگر مفاس��د 
اقتصادی جزو دغدغه ه��ای اصلی مردم نباش��د.« او 
همچنین با اشاره به تبعات و آثار اجتماعی و اقتصادی 
پرونده های بزرگ تخلف اقتصادی، یادآور ش��د: »باید 
پیش از هرگونه اقدام و برخورد با این موارد، پیامدها و 
تبعات آن بررسی شود تا تداوم تولید و اشتغال بنگاه های 
اقتصادی حفظ گردد.« جهانگیری اضافه کرد: »البته 
این موضوع باید در همه استان ها نیز مدنظر قرار گیرد 
و اس��تاندار به همراه نمایندگان و مس��ئولین قضایی 
اس��تان، ضمن پیش��گیری از بروز تخلفات و نظارت 
بر امور اجرای��ی و اداری، هماهنگی ه��ای لازم را برای 
کاهش آثار سیاس��ی،اجتماعی و اقتصادی برخورد با 
پرونده های بزرگ تخلف اقتصادی بعمل آورند.« معاون 
اول رئیس جمه��وری تصریح ک��رد:  »دولت، مجلس 
و قوه قضائیه باید ضمن مبارزه با مفاس��د اقتصادی و 
ممانعت از وقوع تخلفات، زمینه فعالیت مناسب بخش 
خصوصی را نیز فراهم کنند تا وجود برخی پرونده های 
بزرگ مفاسد اقتصادی موجب نگرانی بخش خصوصی 

در مورد سرمایه گذاری نشود.«

معاون اول رئیس جمهوري: 

مفاسداقتصادیمانعیجدیپیشرویتوسعهکشوراست

س
مجل

ش�هروند| نص��رالله پژمانف��ر می گوی��د وزارت 
ارتباطات تاکنون کار روش��نی برای توسعه شبکه 
ملی اطلاع��ات انجام نداده و این درحالی اس��ت که 
این وزارتخانه پس از وزارت نفت با رقم ۵ هزار میلیارد 
تومان بیشترین درآمد را کسب می کند.  به گزارش 
خانه ملت، روز گذش��ته همی��ن صحبت ها مبنای 
سوال نماینده مشهد و کلات از وزیر ارتباطات و فن 
آوری اطلاعات قرار گرفت، نصرالله پژمانفر رودرروی 
محمود واعظی و خطاب به نمایندگان با بیان این که 
س��وال او از واعظی درخصوص شبکه ملی اطلاعات 
است، گفت:  در شرایطی که باید تهدیدهای بزرگ 
به فرصت تبدیل شود، این سوال مطرح است که در 
شرایطی که مجلس رقم زیادی برای ایجاد شبکه ملی 
اطلاع��ات در نظر می گیرد، چرا عملک��ردی در این 
زمینه دیده نمی شود. محمود واعظی اما هنگامی که 
پشت تریبون جلسه علنی مجلس قرار گرفت روایت 
دیگری از س��وال پژمانفر ارایه داد و گفت:  سوالی که 
از بنده ش��ده اس��ت مبنی بر آن بود که چرا پهنای 

باند کشور توسعه پیدا می کند؟ در پاسخ باید بگویم 
توس��عه پهنای باند زیرساخت توس��عه اینترنت در 
کشور است و دولت الکترونیک و تجارت الکترونیک 
و برنامه های مختلفی که از اهداف این وزارتخانه بود را 
عملیاتی کنیم.  وزیر ارتباطات از نمایندگان پرسید: 
چرا در 12 سال گذشته سوالی درخصوص راه اندازی 

شبکه ملی اطلاعات مطرح نشده است؟ 
او گفت:  اکنون سوال می شود که چرا پهنای باند 
درحال افزایش است؟ و از سوی دیگر نیز درخصوص 
راه اندازی ش��بکه مل��ی اطلاعات س��والاتی مطرح 
می شود، اما مگر می توان شبکه ملی اطلاعات را بدون 
افزایش پهنای باند اجرایی کرد؟  حاضر در جلس��ه، 
۹۹ نماینده رای مخال��ف و 11 نماینده رای ممتنع 
دادند و تنها 7۰ نماینده پاسخ های وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات را قانع کننده دانستند که در نتیجه 
مجلس از پاسخ های وزیر قانع نشده و کمیسیون نیز 
قلمرو سوال را ملی تشخیص داد ضمن این که وزیر 

ارتباطات نیز از مجلس اخطار می گیرد.

کارتزردمجلسبهوزیرارتباطات
 محمود واعظی به دلیل توسعه پهنای باند اینترنت بدون »پیوست فرهنگی« از نمایندگان تذکر گرفت
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